
 

 

1. december 2023 

I henhold til § 37, stk. 1 i Inatsisartuts forretningsorden fremsætter jeg 
følgende spørgsmål. 

 
Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Har Naalakkersuisut planer om renovering af Upernaviarsuk? 

A) Hvis ja, hvad er planen? 

B) Hvis nej, hvorfor er der ingen plan? 

2. Er det målet, at driften af Upernaviarsuk ikke længere skal være 

under Inuili og skal køre som en selvstændig 

uddannelsesinstitution? 

A) Hvis ja, hvor langt er man kommet med planerne? 

B) Hvis ikke, er der initiativer til at forbedre driften? 

3. Hvad vil Naalakkersuisut gøre ved, at Upernaviarsuk er sakket 

bagud mht. moderne materiel ? 

4. Hvor vigtigt finder Naalakkersuisut, at der snarest bør gøres 

noget ved forholdene i Upernaviarsuk? 

5. Afdækning af behovet for oprettelse af landbrugsskole skulle 

have fundet sted til EM 2023, men er endnu ikke sket, kan 

Naalakkersuisut redegøre for årsagerne til forsinkelsen?  

A) Hvornår kan vi forvente, at der fremsættes vedr. omtalte sag. 

(Medlem af Inatsisartut Mariane Paviasen, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 



 

Vort land har stort behov for en velkørende landbrugsskole med tidssvarende 

faciliteter, da den er en  meget vigtig vej til vores selvstændighed. 

Det har været kendt i gennem længere tid, at forholdende i Upernaviarsuk er 

vanskelige, da faciliteterne for landbrug og undervisning er meget forfaldne  

Den nuværende drift af Upernaviarsuk hører under INUILI, hvilket er 

problematisk. Upernaviarsuk mangler, som en selvstændig 

undervisningsinstitution, mandat til at kunne prioritere i økonomiske 

anliggender og andre behov. Uddannelsessteder med primært 

håndværksmæssigt indhold bør prioriteres højere, da disse skoler kan blive 

mere attraktive for unge mennesker. At de kun har lidt interesse pga. 

utidssvarende faciliteter, er forståeligt. Landbrugsskolen er meget vigtig, den 

er en investering i fremtiden, en meget vigtig vej til vores selvstændighed. 

Derfor må Nalaakkersuisut prioritere udvikling af den meget højt. 

Jeg ønsker, at spørgsmålene besvares inden for 10 arbejdsdage. 


